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               U amfiteatru Pravnog fakulteta za privredu i pravosuđe Univerziteta Privredna
akademija u Novom Sadu održano je takmičenje u Besedništvu, trinaesto po redu. Na megdan
je izašlo jedanaest studenata: Nebojša Vukov, Luka Tešanović, Tijana Jovanović, Petar
Pavlović, Simona Majkić, Vuk lekić, Tjaša Tomović, Uroš Đurić, Mirjana Korov - svi sa Prvnog
fakulteta za privredu i pravosuđe u Novom Sadu, te Manja Malbaša iz Visokoškolske jedinice u
Beogradu i Nikolina Grahovac iz Visokoškolske jedinice u Subotici, kao i tri maturanta nominova
od strane novosadskih gimnazija: Tijana Ajeti („Isidora Sekulić“), David Bugarski („J.J.Zmaj“), i
Živojin Mišić („SMART“). Za razliku od beseda maturanata na slobodnu temu, studenti su imali
zadatak na odbrane svoje stavove na temu „Putovanje od 1.000 milja, počinje jednim korakom“,
misao koja se pripisuje jednom od najpoznatijih kineskih filozofa Lao Ceu (VI vek pne), osnivaču
taoizma.

      

               Jedan od članova žirija sa izuzetno delikatnim zadatkom „odmeravanja“ i procenjivanja
bezmalo jednako dobrih izlaganja bila je prof. dr Marijana Dukić Mijatović, državni sekretar u
Ministarstvu prosvete Vlade RS, koja je izrazila veliko zadovoljstvo mogućnošću da bude deo
ovog uglednog takmičenja na jednoj visokoškolskoj ustanovi koja kao tradiciju ima takmičenje u
besedništvu duže od jedne decenije.
               - Kao predstavnik Ministarstva prosvete mogu izuzetno afirmativno da se osvrnem na
sam događaj i na učesnike, maturante i studente. I za jedne i za druge je od nemerljive važnosti
negovanje oratorstva. Bez sistematizovanog znanja nema dobre besede, jer jedino tako
možemo uveriti sagovornika u naše pravne, naučne, religijske i svake druge stavove. Zato
besedništvo mora da se neguje, kao i tradicija, čitanje. Generacije novog milenijuma su vrlo
vešte u digitalnoj tehnologiji koja nam je vrlo bitna i kojoj posvećujemo pažnju. Mnogo smo
uložili i u digitalizaciju obrazovanje. Ali naš identitet, našu književnost, duh našeg naroda i
besedništva treba negovati posebno kod mladih ljudi koji žele da se bave pravnom strukom, jer
ovde se školuju buduće sudije, advokati, tužioci kojima je govor i reč alat u njihovom budućem
zanimanju i primeni zakona - izjavila je povodom ovog događaja državni sekretar.
               - U okviru zadate teme: „Putovanje od 1.000 milja, počinje jednim korakom“, studenti i
budući pravnici treba da potvrde da nije važno samo biti dobar pravnik već je važno biti i dobar
besednik - istakao je prof. dr Milan Počuča, dekan Pravnog fakulteta za privredu i pravosuđe u
Novom Sadu, nastavivši: - U vremenu u kojem živimo, u kojem su, na žalost, ljudi prestali da
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komuniciraju, osim porukama, emotikonima, raznim stvarima kojima izražavaju sreću, tugu,
radost, događaji ovog tipa su neophodnost. Jer, govoriti uživo, raditi na sebi, biti obrazovan
danas nije naročito popularno. A za nas pravnike, reč je sve. Od kada je porodica Carić
osnovala fakultet pre 23 godine, mi se trudimo da izvedemo sve bolje i bolje generacije
studenata upravo u smislu boljih, rečitijih, jasnijih pravnika, koji se bolje izražavaju i da ono što
im je najjače oružje - reč, upotrebe na pravi način. S toga sam ponosan što sam deo tima koji
uporno i predano radi na povećanju kvaliteta studija, odnosno studijskih programa. Svoje
imenovanje za dekana doživljavam na neki način kao krunu svoje karijere ali, opuštanja nema i
siguran sam da ćemo doći i do petnaestog i dvadesetog takmičenja u besedništvu. Misija koju
nam je ostavio prof. dr Slavko Carić, nešto je što ne smemo ni u kom smislu da zaobiđemo.
               U trenutku kada su bivši pobednici, danas mentori novim takmičarima, kao što je
slučaj Luke Rudića koji 2016. kao maturant Gimnazije „Jovan Jovanović Zmaj“ proglašen
najboljim u konkurenciji besednika - srednjoškolaca, a danas predavač filozofije u istoj
Gimnaziji, koji je pomagao u pripremi Davida Bugarskog, i kada ovo postaje generacijsko mesto
susreta dobrih govornika, potreba za lepim i argumentovanim izražavanjem postaje imeprativ.
               Poruka i sa ovogodišneg, 13. po redu takmičenja u besedništvu održanom na
Pravnom fakultetu za privredu i pravosuđe je ista: Ako želimo da se bolje razumemo i da
stignemo tamo gde smo naumili, potrebne su nam lepe reči kojima ćemo precizno i logično da
izrazimo svoju misao (znanje), osećanje, želju ili potrebu. Stoga je uručujući nagradu najboljem
studentu besedniku, prof. dr Marijana Dukić Mijatović, izjavila da su svih 11 studenata
pobednici, jer su se odvažili da načine svoje prve, značajne korake u životu i budućoj karijeri, a
epitet najboljeg među jednakim ovoga puta je pripao Nikolini Grahovac. Nagradu najboljem 
maturantu David Bugarski. Uručio je predsednik žrija, prof. dr Milan Počuč i uputio reči
ohrabrenja svim gimnazijalcima da nastave da rade na se, jer  će samo tako doći do još boljih
rezultata.
   
   Više fotografija na našoj Facebook stranici: https://www.facebook.com/topserbia .
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